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زمان پیشنهادی: ۲۰ دقیقه 
سودوکو
سودوکو Sudoku یك واژه ترکیبي 
ژاپني به معناي عددهاي بي تکرار 
است و امروزه به جدولي از اعداد 
گفته مي شود که به عنوان یك 
سرگرمي رایج در نشریات کشورهاي 
مختلف به چاپ مي رسد. 

کلیپ- دندانه سوهان ۱۰- سخنور- سخن سنج- از 
حلــق تا معده ۱۱- خوشــحالی و ســرور- ضمیری 
عربــی- از مراحل زراعت ۱۲- لطیــف- فرارکردن- 
رونق ۱۳- نشــانه جمــع مؤنث عربی- شهســوار 

امــروزی- دومیــن رئیس جمهــور اســلامی ایران 
۱۴- تابلوی نقاشــی زیبایی اثر اســتاد حسین شیخ- 
بازاریاب ۱۵- ســلول- جهانگرد سرشناس فرانسوی 

که در عصر صفوی به ایران آمد- گوسفند جنگی

افقي:  ۱- معلم- علم بررســی خواص مختلف 
آب های کــره زمین ۲- از مشــهورترین اشــعار 
نیما یوشــیج- نوشیدنی شــیرین- پیشرفت ۳- 
گازوئیل- پی درپی- بــرادر عرب ۴- روز قیامت- 
دکان شــیرینی پزی- گســترده ترین فلات جهان 
۵- نوعــی پخت برنج- ارگانیــک- معصیت ۶- 
بله آلمانــی- لبخند به لب دارد- حمل کننده بار 
۷- تنگه حیاتی خاورمیانه- رســم و سنت- دعا 
به درگاه خــدا ۸- فاقد تحرک و پویایی- برگزیده 
۹- شــهری در ایتالیا- دورویی- از آثار هوشــنگ 
مرادی کرمانی، نویســنده کــودک و نوجوان ۱۰- 
مبتــلا به بیمــاری روحــی- قــراردادن- کمبود 
آن موجــب بیمــاری گوآتــر می شــود ۱۱- اهل 
ســنت بودن- کشــور آفریقایی در همســایگی 
تانزانیا- شــهری در اســتان همــدان ۱۲- گنج- 
خط القعــر- هوای گرم مرطــوب ۱۳- تخم مرغ 
انگلیسی- انتهای دو فك پرندگان- پی درپی ۱۴- 
وسطی- ســرزمین- از ایالات آمریکا ۱۵- نوعی 
گلبول ســفید خون- گوش این حیــوان بر روی 

پاهایش است

عمــودي: ۱- قلعه مســتحکم- تــاج- به کمال 
رســیدن ۲- کشوری نیمه کوهســتانی در جنوب 
شــرقی آســیا- کم توجــه و بی اعتنا نســبت به 
دیگری ۳- از انواع عکاسی خبری- نوعی سس 
ســالاد- تعطیلی ۴- قســمتی از پا- زادگاه دکتر 
شریعتی- فهرست غذای رستوران ۵- رودی در 
عــراق- دیدنی در ارتــش- ورزش توپ و راکت 
۶- جلگــه- گیاه- زین و برگ اســب ۷- همه را 
شامل می شود- ساکنان بهشــت- به دنیا آمدن 
۸- رسوایی- تبدیل علم به عمل ۹- تمام کردن- 

زمان پیشنهادی: ۴۰ دقیقه
قانون هاي حل جدول سودوکو
۱- در هر سطر و ستون باید اعداد یك 
تا ۹ نوشته شود. بدیهي است که هیچ 
عددي نباید تکرار شود. 
۲- در هر مربع ۳×۳ اعداد یك تا 
۹ باید نوشته شود و در نتیجه هیچ 
عددي نباید تکرار شود.

در هفته گذشتهثبت ۶۶۶ حادثه ویژه 
رئیس ســازمان اورژانس کشــور از 
ثبت ۶۶۶ حادثه ویژه در هفته گذشــته 
در کشــور خبر داد و گفــت: تعداد این 
حوادث در مقایسه با هفته اول دی ماه 

۱۰ درصد کاهش یافته است.
جعفــر میعادفر با بیــان این مطلب 
اظهار کرد: در ایــن حوادث چهارهزارو 
۳۱ مصدوم و بیمار از خدمات بهداشتی 
و درمانی بهره مند شــده و ۱۷۸ نفر نیز 

جان خود را از دست داده اند.
او ادامه داد: در طول هفته گذشــته 
۱۶۴ مورد حادثه ویــژه ترافیکی و ۵۰۲ 
مورد حادثه ویژه غیرترافیکی در کشــور 
ثبت شــده که حــوادث ویــژه ترافیکی 
در مقایســه با هفته اول دی ماه ســال 
جاری، ســه درصد افزایــش و حوادث 
ویــژه غیرترافیکــی، ۱۳ درصد کاهش 

داشته اند.
او با بیان اینکه ۲۵ درصد از حوادث 
ویژه هفته گذشــته ترافیکی بوده است، 
گفت: در حوادث ویــژه غیرترافیکی در 
هفته گذشــته ســه هزار و ۱۷۸ نفر و در 
حوادث ویژه ترافیکی ۸۵۳ نفر مصدوم 
و بیمار شده اند که منجر به انتقال هزارو 

۲۷۹ نفر به مراکز درمانی شده است.
کشــور  اورژانس  ســازمان  رئیــس 
بیشترین حوادث ویژه ترافیکی ثبت شده 
را مربوط به استان های تهران و مرکزی 
با ۱۶ و فــارس با ۱۴ حادثه دانســت و 
گفت: بیشترین مصدوم سوانح ترافیکی 
ویژه مربوط به اســتان های فارس با ۸۱ 
نفر، مرکــزی با ۷۶ نفر و خوزســتان با 
۶۹ نفر بوده اســت. همچنین بیشترین 
فوتی ناشی از حوادث ترافیکی ویژه در 
اســتان های سیستان و بلوچســتان با ۱۲ 
نفــر و نیز مرکزی و کرمان با شــش نفر 
بوده است. میعادفر از ثبت ۱۷۱ حادثه 
غیرترافیکــی مرتبط با مســمومیت در 
طول هفته گذشــته در کشور خبر داد و 
افزود: در این حوادث ۳۰۵ نفر مسموم 
شــده و ۲۹ نفر نیز جان خود را از دست 
دادنــد. همچنیــن در این بــازه زمانی 
۲۵ حادثــه ویژه غیرترافیکــی مرتبط با 
آتش سوزی و انفجار ناشی از نشت گاز 
در کشــور ثبت و منجر بــه مصدومیت 
۴۱ نفر و جان باختن هشــت نفر شــده 
اســت. او در پایان با اشاره به وقوع ۲۷ 
مورد زمین لــرزه با بزرگای ۲.۵ ریشــتر 
و بیشــتر در ســطح کشــور، گفت: سه 
حادثه زمین لرزه با بزرگای ۴.۲ ریشتر در 
هرمزگان، ۴.۳ ریشتر در فاریاب کرمان و 
۴.۵ ریشــتر در سیرچ کرمان داشتیم که 

هیچ کدام از آنها مصدومی نداشت.

خبر گزارش خبری

 سفرهای پیوسته مدیران شهری به چین به نتیجه می رسد و تهرانی ها چشم شان به واگن های متروی 
چینی روشــن خواهد شد؟ به نظر می رسد با وجود تمام تلاش های مدیران شهری و دولتی، طرف چینی 
نمی خواهد به تعهدات خود درباره قرارداد واگن ها عمل کند. براساس شنیده ها، تحریم هایی که به گفته 
شــهردار تهران کمتر از ۲۰ درصد در مشکلات تأثیرگذار بوده، دلیل این عقب نشینی طرف چینی است. به 
نظر می رســد قرار داد قدیمی واگن های چینی که از سال ۹۶ برای تحقق آن تلاش می شود، باز هم به در 
بسته خورده است. شهردار تهران پیش از این، سهم تحریم ها را در حل مشکلات ۲۰ درصد عنوان کرد و ۸۰ 

درصد را حاصل بی عرضگی، بی فکری، بی غیرتی و ... مدیران می دانست.
معاون حمل ونقل و ترافیک شهردار تهران هفته گذشته دوباره به چین سفر کرده است. گفته می شود 
وزیر امور خارجه هم پیگیر اجرائی شدن این قرارداد است و  شاید رئیس جمهور نیز خود به این موضوع ورود 
کند. مدیران شــهری در گزارش هایی که از سفرهای چین خود منتشر   و در سامانه شفافیت هم بارگذاری 
کرده انــد، به تهرانی ها وعده داد بودند در حــوزه حمل ونقل، خرید ۷۹۱ واگن عملیاتی و خرید ۲۷۹ واگن 
نهایی شــده اســت. به علاوه، درباره خرید دو هزار دستگاه اتوبوس با ســوخت پاک برقی و گازی، ۱۰ هزار 
دستگاه تاکسی برقی، صد هزار دستگاه موتور سیکلت برقی و ۱۰ هزار دستگاه ون برقی نیز تفاهم نامه ای 
به دســت آمده است. تفاهم خرید دستگاه حفر تونل مترو به قطر ۱۵.۷ متر، توسعه کارخانه واگن سازی 
تهران، هزارو ۲۶۰ پوژی مترو و مشارکت در ساخت خطوط ۸ و ۱۱ متروی تهران نیز به دست آمده است. 
در این گزارش، دستاورد های دیگری هم برای این سفر عنوان شده بود. در حوزه مسکن و شهرسازی، تفاهم 
برای ســاخت ۲۰ هزار واحد مســکونی صنعتی و پنج هتل پنج ستاره تا ســقف پنج میلیارد دلار، ساخت 
ســه مجموعه ورزشــی، دو مجموعه تفریحی و یک پارک آبی انجام شده بود. به گفته مسئولان شهری، 
روش ساخت واحد های مسکونی به  صورت صنعتی و با رعایت الزامات الگوی اسلامی-ایرانی در قالب 
شــهرک های الگو خواهد بود و پس از انتقال فناوری توســط طرف داخلی ساخته خواهد شد. این بسته 
قراردادی، هشت تا ۹ میلیارد دلار منبع مالی دارد و در کنار آن، قراردادی برای ورود یک میلیون توریست 
چینی در ســال به تهران تهیه شده است. در گزارش شهرداری، درباره جزئیات سوغات سه میلیارد دلاری 
چین اعلام شــده بود  که «احداث نیروگاه پسماند سوز»، مهم ترین هدف محیط زیستی سفر به چین است. 

این نیروگاه با شــش هزار تن ظرفیت، قابلیت تأمین روزانه تا 
دو هزارو ۴۵۰ مگاوات برق را خواهد داشت. نکته مهم، انتقال 
فناوری ساخت این نیروگاه و سرمایه گذاری ۷۰ درصدی طرف 
خارجی اســت. در عین حال، تأمین اهــداف حوزه حمل ونقل 
(برقی ســازی حمل ونقل) خود به تنهایی موجب کاهش ۶۵ 
هزار تنی آلودگی هوا در ســال خواهد شــد. بر اساس گزارش 
شــهرداری، از نظر اقتصادی، مجاب کــردن طرف چینی برای 
پشتیبانی مالی از مجموعه قرارداد ها با تنفس یک تا سه ساله، 
مجموعا پنــج قرارداد یک میلیارد و ۴۰ میلیــون دلاری انتقال 
فنــاوری به ایران با هفت میلیارد دلار انتقــال از اروپا به چین 
و بــا هزینه ۸۴ میلیون دلار صرفه جویی در مصرف ســوخت 

و کاهش چشــمگیر هزینه های آلودگی هوا در تهران، از موفقیت های ســفر به چین بوده و در مجموع، 
دستاورد های مالی و اقتصادی این سفر بالغ بر سه میلیارد دلار بوده است.

حالا بعد از گذشت یک سال از این فهرست بلندبالای وعده ها، جعفر تشکری هاشمی، رئیس کمیسیون 
عمران و حمل ونقل شــورای شــهر تهران، در نشســت خبری خود و درباره سخن مهدی چمران، رئیس 
شورای شــهر تهران، در مورد ناز کردن طرف چینی گفت: ظاهرا موضوع جدی است و طرف چینی گفته 
که به تعهدات خود عمل نمی کند و از شــهرداری و دولت پیگیر هســتند و بعید است که دو رام قطاری 
که گفتند، در بهمن ماه رونمایی شــود و در زمان مقرر وارد شود. تشکری هاشمی درباره زمان بندی جدید 
رونمایی از قطارهای چینی در بهار ســال آینده نیز گفت: زمان تحویل نباید براساس تمایلات ذهنی باشد، 
بلکه زمان بندی براساس تفاهم و جداول قرارداد است و طرف چینی گویا به تعهدات خود عمل نمی کند. 
او در مورد دلایل ایجاد ایراد در قرارداد چین برای تأمین  واگن های مترو گفت: دقیقا نمی دانیم  بر چه اساس 
و دلایلی قرارداد چین به مشــکل برخورده ، اما می دانیم که طرف چینی از انجام تعهدات خود استنکاف 
کرده است. البته اخیرا مدیران شهرداری سفری به چین داشتند که مصادف شده بود با حضور تیم وزارت 
خارجه و قرار شد که آنها نیز این موضوع را پیگیری کنند و باید صبر کنیم تا پیگیری ها انجام  شود. اما دقت 
داشته باشید که وقتی قراردادی مشمول گذشت زمان می شود و از سال ۹۶ تاکنون این قرارداد باز می ماند 
و پیش پرداخت هم در روزهای آخر تفاهم نامه آن هم به  صورت ناقص پرداخت شــده، طبیعی است که 
این موضوع با چالش مواجه شــود و به نظر می رسد نه در بهمن ماه و نه در بهار سال آینده، قطارها وارد 
تهران نمی شود و باید موضوع پیگیری شود. رئیس کمیسیون حمل ونقل شورای شهر تهران در پاسخ به 
این پرسش که آیا شهرداری تهران تلاش می کند که عدم استنکاف چین به قراردادش را به اعضای منتقد 
شــورا نسبت دهد، گفت: این نوع فرافکنی از عادات این دوستان است و صدای رسانه های آنها نیز بیشتر 
شنیده می شود و شهرداری تهران قبل از مطرح کردن موضوعات در شورا، با چین قرارداد منعقد کرده بود 
و به یاد دارم زمانی که فقط ۴۸ ساعت زمان خواستیم تا موضوع قرارداد را بیشتر بررسی کنیم، این زمان 
را به ما ندادند و توانســتند حداکثر آرای اعضای شــورا را کسب کنند و حالا بعد از یک سال شاهد هستیم 
که بخش اندکی از این قرارداد، یعنی تعداد محدودی اتوبوس و تاکسی، وارد کشور شده و چیزی دیگری 
وارد نشــده است. او با بیان اینکه این کار چوب لای چرخ گذاشتن است که قبل از بررسی قرارداد را بسته 

بودند، گفت: این سرزنش دقیقا به خودشان برمی گردد و اگر توصیه های دلسوزانه ما را شنیده بودند، این 
اتفاقات رخ نمی داد و شاهد این سخنان هم نبودیم. درباره تراموا هم هیچ عضو شورایی راضی نبود، اما 
تراموایشان را هم آوردند. تشکری هاشمی در ادامه در مورد کند بودن قرارداد چین با بیان اینکه این قرارداد 
باید فرصتی برای جهش شهر باشد، اما با دقت و کارشناسی این موضوع پیگیری نشد، گفت: هماهنگی 
ضعیفی با دولت در این زمینه داشــتند و تغییرات مکرر مدیریتی و عدم هماهنگی با شــورا و در اختیار 
قرار ندادن اطلاعات تأثیر گذار بود. در حالی که از شورا می توانستند مشورت های خوب دریافت کنند و تحت 
عنوان محرمانه اطلاعات را ندادند و باید بگویم که شاهد پازل ناکارآمدی بودیم، اما باز هم اعضای شورا بنا 
را بر باز کردن گره های شهر دارند. رئیس کمیسیون عمران و حمل ونقل شورای شهر تهران درباره سرانجام 
تذکرش در مورد وضعیت ون ها و احتمال اســتیضاح شهردار تهران ادامه داد: خوشبختانه دستگاه های 
نظارتی هم بر این موضوع ورود پیدا کرده اند، اما برای اســتیضاح که انتظار مخاطبان اســت، با توجه به 
شرایط موجود باید عاقلانه قدم برداشته شود و تاکنون چنین برنامه ای نداریم، شاید در آینده این گام اجرائی 
شود. تشکری هاشمی در مورد سرانجام تراموا با بیان اینکه باید مطالعات و ارزیابی ها به شورای شهر ارسال 
 و بعد تصمیم گیری شــود، گفت: در این مورد، نوعی تمرد از مصوبه شــورای شهر صورت گرفته و اینکه 
شرکت چینی به  صورت امانت تراموا بدهد، دلیل بر عدم رعایت مصوبه شورا نیست و اساسا مگر می شود 
چون تراموا امانی بوده همه قوانین را کنار بگذارند؟ اصل حرکت شهرداری تهران تمرد از مصوبه است و 
ما تذکر دادیم و مجددا این موضوع را نیز پیگیری می کنیم. بااین حال، براســاس شنیده ها، دو رام تراموا به 
گمرک ایران رسیده،  اما تراموا نیاز به زیرساخت عمرانی و برق دارد و اصل انجام تراموا نادیده گرفتن مصوبه 
شوراست، حالا چه این تراموا در شهر حرکت کند  یا نکند. او درباره ایجاد مسیر HOV در بزرگراه همت با 
بیان اینکه این طرح در برخی شهرها درحال اجراست اما در همت فقط خط زرد کشیده شده است، گفت: 
اینکه این خط در بزرگراه همت چه زمانی اجرا می شــود، به نظر می رســد تا اجرا فاصله زیادی دارد و از 
آنجایی که مقدمات زیادی لازم دارد، تا ماه های آینده اجرا نمی شود. البته ما باید برای اتوبوس ها  خط ویژه 

داشته باشیم و ایجاد خط ویژه برای خودرو اولویت ندارد.
این عضو شــورای شهر تهران درباره خاموشــی چراغ های راهنمایی و رانندگی در معابر تهران گفت: 
همه چراغ ها دارای یوپی اس بودند، اما متأسفانه در  هفت سال 
اخیر علی رغم تأمین بودجه، یوپی اس نخریدند؛ چون احتمال 
ســرقت وجود داشــته و در حال مذاکره با شرکت دانش بنیان 
بودند و اصطلاحا در حال اختراع چرخ هســتند؛ چراکه تنها با 
اضافه کردن قفل یو پی اس ها می توانســتند کار را اصلاح کنند 
و سولار شدن چراغ ها هم نیازمند یو پی اس و مشکل نمی شود 
و به ما قول دادند که به ســرعت مشکل را حل کنند. او درباره 
سرعت در انتصابات  شهرداری تهران افزود: شرط احراز رعایت 
نشــده و افرادی به  صورت بداهه وارد سیســتم می شوند و تا 
می خواهند بدانند که دفترشــان کجاست، سمت شان تغییر 
می کند که امیدوارم این دوره درس عبرتی شود تا دوران تاریک 
انتصابات از بین برود. تشکری هاشــمی درباره تردد پلاک های شهرستان در تهران گفت: متأسفانه عمده 
دوربین های محدوده حمل ونقل خراب هستند و تعداد زیادی خودروی ممنوعه وارد محدوده های ترافیکی 
تهران می شــوند و این در حالی است که نزدیک به ۲۵۰ هزار خودروی غیر مجاز وارد محدوده می شوند و 
ما نمی توانیم عوارض پلاک شهرستان را در تهران بگیریم؛ زیرا تا این لحظه پلیس هیچ جریمه ای نکرده و 
تعدادی هم از این آشفتگی استفاده می کنند. رئیس کمیسیون عمران و حمل ونقل شورای شهر تهران در 
مورد واردات تاکســی های برقی نیز گفت: گفته اند حدود ۵۰۰ تاکسی در گمرک  شماره گذاری شده است و 
باید توجه کرد که این تاکسی ها مقرون به صرفه هستند یا خیر. البته ما از برقی سازی حمایت می کنیم، اما 
برقی سازی باید با منطق باشد و خیابان جمهوری و مابقی خیابان هایی که مسافر زیادی دارند می توانند به  
عنوان مسیر تردد ناوگان برقی باشند. او درباره فرایند جایگزینی موتور معمولی با موتور برقی نیز با تأکید بر 
اینکه گاهی اطلاعات غلط می دهند، به گونه ای که گفته اند  هیچ ردیفی در بودجه برای موتور برقی وجود 
نداشته است، یادآور شد: برای این موضوع ردیف هایی وجود دارد و این کار، چوب لای چرخ گذاشتن است 
که آنها قرارداد می بندد ، اما وقتی به نتیجه نمی رسند، منتقدان را مشکل دار می دانند. اگر آنها کار خود را 
به درستی انجام می دادند، اکنون قرارداد به نتیجه می رسید. تشکری هاشمی در باره اسقاط موتورسیکلت ها 
در پایتخت نیز گفت: باید به ازای هر موتورســیکلت، یک دســتگاه موتور اسقاط شود، اما این موضوع به 
درســتی انجام نمی شود و مشاهده می شود که یک خودروی قدیمی برابر با چندین خودرو آلودگی دارد. 
با توجه به اینکه برنامه ما پیگیری موضوع آلودگی هوا ست، در آینده ای نزدیک با دعوت از مقامات کشور 

درخصوص سوخت، صنعت و راهکارهای از رده خارج کردن خودروهای فرسوده صحبت خواهیم کرد.
تشکری هاشــمی در مــورد چرایی خرابی دســتگاه های کارت خــوان در ایســتگاه های بی آر تی هم 
عنوان کرد: سرنوشــت سیســتم هوشمند شــهر مبهم اســت و فقط به کارت خوان ها محدود نمی شود 
و چندیــن میلیــارد تومــان عدم النفع برای شــهر به وجــود آورده اند. این نشســت خبری بــا پیگیری 
قرار دادهــای چینی شــهرداری تهران آغــاز و با توصیه هایــی در باره همین قــرار داد به پایان رســید و 
تشکری هاشــمی گفت: این قرارداد می توانســت به یک جهش در مدیریت شــهری تبدیل شــود. اگر به 
فکر حل مشــکلات شــهری باشــیم و نخواهیم چرخ را از ابتــدا اختراع کنیم و به جای خودشــیفتگی 

به فکر مشکلات شهر باشیم.

وزیــر آموزش و پــرورش گفت: ۹۰ درصد آســیب های اجتماعی ناشــی از 
اختلافات خانواده، اولیا و مربیان با نسل جدید است و به همین دلیل است 
که برخی از دانش آموزان با شنیدن یک حرف کوچک از مادر یا معلم، به رفتارهای 
ناهنجار رو  می آورند. علیرضا کاظمی در گردهمایی رؤســای ادارات انجمن اولیا و 
مربیان اظهار کرد: یکی از بزرگ ترین شبکه های اتصال دولت و مردم، انجمن اولیا 
و مربیان است. او با بیان اینکه یکی از اضلاع مهم تحقق مهم مأموریتی، خانواده 
اســت، افزود: نقش خانــواده در تربیت مهم تر از نقش مدرســه اســت؛ چرا که 

شخصیت کودک پیش از مدرسه شکل گرفته و او در مدرسه رشد می کند.
وزیر آموزش و پــرورش ادامه داد: یکی از دلایل ناکامی هــا، غفلت از نظام تربیتی 
خانواده اســت که سال ها بی متولی بوده. ساختارهایی را همواره داریم، اما نه تنها 
هرگز نتوانسته ایم سازوکار نقش آفرینی تربیتی این بخش را در نظام تعلیم و تربیت 
نشــان دهیم، بلکه به نقش کم ارزش حمایت مالی و ســخت افزاری تقلیل یافته 
اســت. کاظمی با تأکید بر اینکه دلیل این موضوع بی توجهی به اهمیت و جایگاه 
نظام و تعلیم در پیشرفت و توسعه کشور است، یادآور شد: همه دغدغه یک مدیر 
باید تربیتی باشــد، نــه تأمین تجهیزات. او با بیان اینکه اساســی ترین اقدام ما باید 
احیای نقش راهبردی انجمن اولیا و مربیان باشد، خاطرنشان کرد: آموزش وپرورش 
باید مســئله اول کشور باشد و ساز و کار انجمن برای ایفای نقش باید مهیا و تبدیل 
به نهاد عمومی غیردولتی شــود که اختیار عمل داشته باشد تا هم نیروی انسانی 

متخصص داشته باشد و هم بتواند تأمین منابع کند.
وزیر آموزش و پرورش تأکید کرد: مباحث انجمن باید به دو بخش ســخت افزاری و 
بخش محتوایی و تربیتی تبدیل شود. هویت ملی و دینی ما در کانون شکل می گیرد 

و سپس رشد می کند.
کاظمی ادامه داد: اگر فرزند دلبســته آرمان های انقلاب  یا بی حجاب می شود، این 
در خانواده شکل می گیرد؛ بنابراین مواظبت و مراقبت از موانع تربیت باید صورت 

گیرد.
او به لزوم پیشگیری از آسیب های اجتماعی اشاره کرد و گفت: تقویت هویت ملی و 

دینی و پیشگیری از آسیب های اجتماعی را باید در دستور کار قرار دهیم.
وزیر آموزش و پرورش با بیان اینکه حلقه اتصال انجمن اولیا و مربیان هستیم، اظهار 
کرد: در این حوزه باید زیرســاخت های اساســی و اصولی را مهیا کنیم و اساسنامه 
را برای بازنگری به شــورای عالی انقــلاب فرهنگی ببریم که به یک بازوی توانمند 

تبدیل شود.
کاظمــی افزود: ما نیاز به یک ســند راهبردی داریم. نقشــه راهی می خواهیم که 
به انجمن اولیا و مربیان متصل شــود. توانمندســازی اولیا و مربیان باید مهم ترین 
مأموریت سند راهبردی باشد، آسیب های اجتماعی ناشی از اختلافات نسلی است 
 که باید این موارد رفع شود. عاطفه سادات مدبرنژاد، مدیرکل انجمن اولیا و مربیان 
وزارت آموزش و پرورش نیــز در این گردهمایی اظهار کرد: امروز مراکز راهنمایی و 
مشاوره خانواده در استان های یزد، لرستان، هرمزگان، قزوین، گلستان، گیلان، فارس، 
خراسان شمالی و کهگیلویه وبویراحمد از طریق شبکه شاد افتتاح و همچنین مرکز 

مشاوره با عنوان شهید میثم حسینی در استان کرمان تجهیز می شود.
او با بیان اینکه انجمن اولیا و مربیان مهم ترین بســتری اســت که می تواند زمینه 
تعامــل خانواده با نظــام تعلیم و تربیــت را فراهم کند، افــزود: هرچند  انجمن 
فراز و فرودهای زیادی را گذرانده اســت، اما همواره نقشــی اساســی را در توسعه 

مشارکت های مردمی در حوزه نظام تعلیم و تربیت ایفا می کند.
مدیرکل انجمن اولیا و مربیــان وزارت آموزش و پرورش تأکید کرد: در انجمن اولیا 
و مربیان چند اقدام مهم صورت می گیرد که یکی از این اقدامات، توســعه انجمن 
مدارس اســت و در این راستا در تمامی مدارس واجدالشــرایط انتخابات انجمن 
اولیا و مربیان برگزار و نمایندگان اولیا معرفی شــده اســت؛ چراکه معتقد هستیم  
باید همه ظرفیت اولیا در مدرســه اســتفاده شــود. مدبرنژاد با بیان اینکه یکی از 
رویکرددهای اصلی شفافیت و ارتباط متقابل مدرسه و خانواده است، اظهار کرد: 
اقدام دیگر، آموزش و توانمندســازی والدین است که با یک وقفه پنج ساله آزمون 
انتخاب مدرســان آموزش خانواده برگزار شــد و نزدیک بــه دو هزار و ۵۰۰ مدرس 
جدید به جمع مدرســان آموزش خانواده اضافه شــد و مدرسان آموزش خانواده 
تخصصی شد. همچنین امسال دوره های توانمندسازی مدرسان آموزش خانواده 
در اســتان های کشور و حضوری برگزار شــد. مدیر کل انجمن اولیا و مربیان وزارت 
آموزش و پرورش خاطرنشان کرد: در راستای توانمندسازی خانواده برای پیشگیری 
از آسیب های اجتماعی، اقدامات خوبی انجام شده است. همچنین در کشور ۳۴۰ 
مرکز راهنمایی و مشــاوره خانواده پیوند داریم که تعدادی از آنها غیر فعال هستند 
و مــا به دنبال احیای این مراکز هســتیم. مدبرنژاد ادامــه داد: با توجه به مناطق 
هدف، در قرارگاه آسیب اجتماعی به دنبال افتتاح ۱۰ مرکز راهنمایی و مشاوره پیوند 

هستیم تا مناطق هدف هم دارای مرکز شوند.

رئیس کمیسیون عمران و حمل و نقل شورای شهر تهران از مشکلات تازه قرارداد واگن های چینی خبر داد

واگن های چینی به تهران می رسند؟
پای رئیس جمهور هم به قرار داد چینی شهرداری تهران باز می شود؟

۹۰ درصد آسیب های اجتماعی ناشی از 
اختلافات خانواده با نسل جدید است


